
اخباراخبار
در نشست خبری دوازدهمین جشنواره بین المللی »فیلم 100«مطرح شد:

 هدف ما صرفا، برگزاري جشنواره نيست 
بلكه افزايش توليد و انتقال پيام های اخلاقی است

دبیر کارگروه مد و لباس به ابهامات پاسخ می دهد

ما نمی گوییم چه بپوشید و چه نپوشید

100«با  »فیلم  بین المللی  جشنواره  دوازدهمین 
آزادی  پردیس سینمایی  در   « اخلاق  شعار« سینمای 

برگزار خواهد شد.
دوازدهمین  خبري  نشست  امتیاز،  گزارش  به 
جشنواره بین المللي فیلم 100 با حضور علي قرباني دبیر 
جشنواره، محمد زرویي نصرآباد مدیر عامل موسسه سپهر 
سوره هنر و  یزدان عشیري مدیر روابط عمومي سازمان 
سینمایي حوزه هنري دیروز )٦ اسفندماه( در  تماشاخانه 

مهر حوزه هنري برگزار شد.
در این مراسم یزدان عشیري، در خصوص اهمیت 
بین  جشنواره  گفت:   100 فیلم  المللی  بین  جشنواره 
المللي فیلم 100ثانیه اي از ٨ الي ٩ اسفندماه  با نمایش 
ص300  فیلم به همراه برنامه هاي متعدد آموزشي و 
پژوهشي نظیر ورکشاپ و کارگاه های میزبان فیلمسازان 
میني مال و اهالي رسانه و علاقه مندان به این حوزه 

خواهد بود.
اساسا  کوتاه،  و  اي  ثانیه  سینماي  افزود:  وي 
خواستگاه استعدادهاي نهفته سینماي ایران است این در 
حالي است که تجربه موفق فیلمسازان جوان در عرصه 
فیلم هاي بلند هم، نشان داده سینماي ایران به تغیر و 
تحول نیاز دارد و این اتفاق در  بستر فیلم هاي کوتاه به 
عنوان مكاني براي کشف استعدادهاي جدید و حرف هاي 

تازه امكانپذیر مي شود.
عشیری اظهار داشت: حوزه هنري راهبرد جوانگرایي 
و مقوله  نوگرایي را به عنوان سیاست گذاري هاي جدید 
در دستور کار خود قرار داده است که این رویكرد در بخش 
هاي مختلف، مراکز و موسسات به صورت جدي پیگیري 
مي شود و نیروهای جوان به طور سالانه به بدنه سینماي  
ایران اضافه مي شود. این جشنواره یكي از ظرفیت هاي 
بي نظیرسینما است که به معرفي و شناسایي بسیاري از 
فیلمسازان جوان و محجور و استعدادیابي در این  زمینه 

به بدنه سینما  کمك مي کند.
در ادامه، علي قرباني دبیر دوازدهمین جشنواره بین 
المللي فیلم 100 ثانیه در خصوص اهداف این جشنواره 
گفت: جشنواره بین المللي فیلم 100ثانیه اي در حالي  
دوازهمین دوره خود را سپري مي کند که همواره به 
دنبال مسیر فكر و اندیشه اي است که در سال ٨٢ در 
حوزه هنري کرج براي آن طراحي و اجرا شده است. در 
سال هاي اولیه، این جشنواره به عنوان ابزاري نوین براي 
معرفي سینما در بین تكنولوژي هاي پیام رسان  تبدیل 
شد که در جریان این پیشرفت ها ایده اي نو  تلقي مي 

شد.
وي خاطر نشان کرد: جشنواره براي ما بهانه است 
و هیچ وقت اهمیت چنداني در مقایسه با تولید نداشته 
است . هدف اصلي ما از برگزاري آن، افزایش سطح این 
تولیدات در ژانر کوتاه و در کنار آن پخش فیلم است. 
در حال حاضر، سینماي کوتاه بهترین رسانه براي این 
ابزارهاي جدید است و سینما بهترین و موثرین ابزار براي 
انتقال پیام محسوب مي شود. فیلم هاي 100 ثانیه اي 
به تنهایي نسبت به این پیام ها واقف بوده  و در انتقال 
پیامهای اخلاقی به مخاطب به خوبي عمل کرده است. 
هدف ما برگزاري جشنواره نیست بلكه افزایش تولید و 

انتقال مفهوم است .

قربانی عنوان کرد: شعار جشنواره بین المللي فیلم 
100ثانیه اي ، »اخلاق«  و تاکید بر« سینماي اخلاق« 
است که به درستي از طریق ابزارهاي مختلف و به واسطه 
ارائه مي شود و کارکرد آن در  فیلم کوتاه به مخاطب 
مسائل اجتماعي به وضوع دیده مي شود.هدف ما انتقال 
سریع و بهتر مفهوم اخلاق و در کنار آن افزایش تولید 
آثار و پخش فرهنگي آن در قالب سینماي اخلاق است 
چرا که نیاز داریم با تكرار پیام ها بي اخلاقي رایج در 
اجتماع اصلاح شود این در حالي است بي اخلاقي جامعه 
انكارناپذیر است و در ابعاد مختلف دیده مي شود بنابراین 

اصلاح آن نیاز به تلنگر دارد.
اي مي  امروز سینماي 100ثانیه  یادآور شد:  وی 
تواند دائم در کنار مردم حضور داشته باشد و به واسطه 
تلفن همراه و تكنولوژي هاي در دسترس ، فرهنگ غني 
و آموزه هاي دیني ما را لحظه به لحظه به مخاطب منتقل 
کند. فرهنگ و پشتوانه غني جامعه ما مي تواند در قالب 

پیام توسط فیلم ها ارائه شود .
دبیر جشنواره  فیلم 100 اظهار داشت: معتقدیم 
جشنواره بهانه است و تلاش بسیاري براي تولید فیلم 
ثانیه  به دنبال فیلم 100  این جشنواره  . در  ایم  کرده 
ای به عنوان فیلم کامل با تمام مولفه هاي سینما بوده 
ایم و بر سر این اعتقاد ایستاده ایم. بسیاري از فیلم هاي 
دریافتي پیام خوبي داشته اند اما از نظر ساختار دچار 
مشكل بوده اند که مجبور به حذف آن شده ایم. تولید 
این چنین فیلمها کار سختي است و باید تمام شرایط در 

آن رعایت شود.
وی ضمن تاکید بر تعلق جشنواره به مردم جامعه 
افزود: این جشنواره سینماي اخلاق است که متعلق به 
هـیچ ارگاني نیست بلكه متعلق به مردم و جامعه ایران 
است که نیاز به کمك در بخش تولید دارد تا موضوع 
مردم حل شود.ما از مدیران کمیته امداد تشكر مي کنیم 
که در تولید همت کرده اند و نسبت با تولید فرهنگ در 
فیلم هاي کوتاه اقدام خوبي داشته اند و در شبكه هاي 
اجتماعي و فضاي مجازي توانسته است جایگاه خوبي 
پیدا کنند. ما این انتظار را از همه بخش هاي دیگر هم 
داریم تا نسل هاي جوان یاد بگیرند که چگونه رفتار کرده 

و به زندگي ادامه دهند.
قربانی درباره بخش بین الملل جشنواره فیلم 100 
ثانیه ای عنوان کرد: ما در این بخش به فیلم های کوتاه 
دنیا توجه کرده ایم تا که بتوانیم فیلم هاي مختلفي را 
در جشنواره داشته باشیم و نمونه هایی از این فیلم ها 
را به فیلمسازان خودمان  ارائه دهیم . اما در تولید این 
فیلم ها  بیش از محتوا  به فرم پرداخته شده است و این 
امر از لحاظ موضوعیت  همخوانی زیادی با جشنواره ما 
نداشته است. ما سال های زیادی است که با حشنواره 
و  ایم  کرده  کار  کشورها  دیگر  کوتاه  هاي  فیلم  هاي 
روابط و تفاهم نامه هایی با این کشورها امضا شده است 
که از فیلم های 100 ثانیه ای ایران  در جشنواره های 
بین المللی استفاده شود. ما هم در جشنواره هایی نظیر 
کن حضور داشته ایم . 3 هزارفیلم کوتاه  از 11٥  کشور 
برای شرکت در این دوره از جشنوارهبین المللی فیلم 
100 ثانیه ای به دبیرخانه رسیده است که از این تعداد 
33 اثر از 1٩ کشور در بخش مسابقه قرار گرفتند. لازم 
به ذکر است همه این آثار  با دقت بررسی شده و یك 
سانس به اکران فیلم های این بخش اختصاص داده شد.
وی اظهار داشت: تولید فیلم 100ثانیه اي مقدمه 
اي براي سینماي حرفه اي نیست بلكه تولید و تخصصی 
مستقل محسوب مي شود چرا  که ایده پردازي در آن 
کاري مشكل است و صرفا هر فیلمساز موفقی در این 
عرصه قادر به ساخت  فیلم بلند نیستند و برعكس آن 
هم وجود دارد. بنابراین این دو قشر کاملا تفكیك شده 
هستند و امیدوارم این مرزهای فیلمسازی  در بخش فیلم 
کوتاه حفظ کنیم.فیلم صد ثانیه اي یك تخصص مستقل 

است . جوانگرایي در آن یك حسن محسوب می شود. 
فعالیت  به  اشاره  ضمن  فیلم 100  دبیرجشنواره 
دائم حوزه هنری در ساخت فیلم کوتاه گفت: در سازمان 
سینمایي حوزه هنری در طول سال فارغ از این جشنواره 
اقدام به ساخت فیلم هاي کوتاه اقدام مي کند که در 
نام  به  اي  مجموعه  پوشش  تحت  سوره   فیلم  باشگاه 
کات و در مرکز مستند سوره و مرکز انیمیشن  نیز به 
تولیدات این فیلم ها کمك مي شود و اعلام می کنم 
همه فیلمسازاني که مي توانند فیلم خوب تولید کنند مي 

توانند از حمایت ما  در این زمینه بهره مند شوند. گفتنی 
است حوزه هنری امكان اکران فیلم را برای  هر کسی که 
به هر دلیلي به جشنواره راه پیدا نكرده است فراهم کرده 
است .این اقدام با دو رویكرد کشف خطاها و کمك هاي 

آموزشي به فیلمسازان جوان  انجام  می شود .
»دیدن  و  دایان«  بلند«  فیلم  داد:٢   ادامه  وی 
برنامه هاي جشنواره  در جدول  است«  فیلم جرم  این 
بین المللی »فیلم 100« به عنوان بخش ویژه در لیست 
نمایش  به  مندان   علاقه  برای  و  داشته  قرار  ها  اکران 

گذاشته می شود.
قربانی اظهار داشت: تعداد فیلم کوتاهی که در شبكه 
هاي اجتماعي گسترش پیدا کردهع است کم نیست و 
برای نمونه می توان به مجموعه انیمیشن »دیرین دیرین 
اشاره کرد که در قالب سانس زنگ اخلاق با حضور عوامل 
ساخت این فیلم ها در جشنواره  پخش خواهد شد و در 
نظر داریم  درباره دغدغه ها واقتصاد ساخت این فیلم ها 
بحث و گفت و گوهایی  صورت  گیرد. ورکشاپ »هادي 
مقدم دوست » و محم ابوالحسنی و علی درخشی در این 
جشنواره برپا می شود.   وی تاکید کرد: در بخش سپهر 
سوره هنر تدابیری در خصوص اقتصاد فیلم ها سنجیده 
  VOD قالب  در  ویدئوهایی  تهیه  با  که  است  شده  
درآمدزایی کرده وبا تعلق منافه مالی به فیلمسازان اثر 
فیلم  باشگاه  همچنین  شود.  انجام  اقتصادی  ،حمایتی 
سوره  با اعطای جوایز حمایت از تولید به فیلم های کوتاه 
برگزیده ، از تولید های بعدی این فیلمسازان حمایت 
خواهد کرد . دبیر جشنواره بین المللی فیلم های 100 
ثانیه ای ، حمایت از تولید ملي و کالاي ایراني ا را یكی 
ار دغدغه های اصلی جشنواره دانست و افزود: حمایت از 
تولید ملي و کالاي ایراني از دیگر دغدغه هاي ما است که 
در کنار معاونت علمي ریاست جمهوري در قالب بخشي 
جداگانه داوري خواهد شد.از فیلمسازاني که در بخش 
داوري کمك ما کرده اند تشكر مي کنم که با تمام وجود 

حضور داشته تا پرچم سینماي اخلاق را بالا نگه داریم. 
عامل موسسه سپهر  نصرآباد مدیر  زرویي  محمد 
»فیلم  بین المللی  جشنوار  رویكرد  باره  در  هنر  سوره 
100« گفت: جشنواره علاوه بر نگاه تولید محور، بشتر 
نگاهی حمایتی از هنرمندان جوان دارد. در کل جشنواره 
های هنری  نگاه اصلی توجه  به کشف استعداد ها است 
که درواقع  درگاه ورودی برای استعدادپروری و کشف 
آن است که آزمون ورودی به این مرحله  با حمایت ها و 

همراهي این افراد ادامه دار می شود .
وی افزود: جشنواره بین المللی فیلم 100 به علت 
محدودیت هاي مالي حوزه هنری و همه دستگاه های 
فرهنگی و  گرانی ارز با یك سال وقفه برگزارشد. با  انتشار 
فراخوان جشنواره تا پایان مهلت از ارسال آثار 13٢٨  اثر 
اثر  این تعداد ٨03  از  در بخش ملي دریافت شد که  
مربوط به بخش اصلي  و ٥٢٥ اثر مربوط  به بخش مسیر 
تجربه  و فیلم اولي ها بوده است . به علت رقابت فیلم اولی 
ها  با گروه های حرفه ای تر و امكان  تضعیف روحیه این 
افراد در عنفوان جوانی  در این بخش یه شناسایی رویش 
ها توجه شده است . تعداد کل شرکت کنندگان در این 
جشنواره ٩43 اثر است که ٥71 اثر مربوط به  بخش 
اصلی و 41٦ اثر متعلق به بخش مسیر تجربه بوده است .

در  ما  می گوید:  کشور  لباس  و  مد  کارگروه  دبیر  قبادی،  حمید 
نهادمان قرار نیست به کسی بگوییم چه بپوشید و چه نپوشید.

ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  لباس  و  مد  کارگروه  دبیر  قبادی  حمید 
اسلامی؛ نفر اول تصمیم گیری رسمی در حوزه مد و لباس در کشور است 
و طبیعتا چالش همیشگی اداره دستوری و بخش نامه ای فرهنگ حالا در 
حوزه او که ربط مستقیمی به سبك زندگی و به تعبیری حوزه خصوصی 
زندگی آدم ها دارد حسابی جدی است. قبادی مشهور است به برگزاری 
جشنواره ها و نمایشگاه های متعددی در حوزه مد و پوشاک ایران، او در 
و  مد  در حوزه  گوید می خواهد  است. می  و جدی  بسیار مصمم  کارش 
لباس جریان سازی کند و موضوعات مهمی که در فكر، فرهنگ و اندیشه 
فعلی جامعه ایرانی جا ندارد را به مخاطب از صدر تا ذیل )تصمیم گیران، 
تصمیم سازان، مدیران، مصرف کننده( گوشزد کنند. قبادی معتقد است که 
در حوزه مد و لباس به غیر از مبحث مدلینگ که خلاف مقررات کشور 
است هیچ گونه محدودیتی وجود ندارد و هیچ ممنوعیتی در حوزه طراحی 
نیست. با او درباره چالش ابتدای متن و بقیه مسائل مد و لباس در کشور 

گفتگو کرده ایم.
*با توجه به فعالیت های کارگروه مد و لباس، پیش فرضی وجود دارد 
که فرهنگ ترویجی دولت با فرهنگ عمومی مردم در خیابان ها در تضاد 
با آنچه اکثریت  است و به نوعی شكافی در فرهنگ رسمی ترویج شده 
مردم به دنبال آنند وجود دارد، شما تا چه اندازه به این شكاف و تضاد 

اعتقاد دارید؟ برنامه های شما برای کم کردن این شكاف چیست؟
-بگذارید در درجه اول پیش فرض شما را اصلاح کنم، کارگروه مد و 
لباس یك نهاد هماهنگ کننده  است لزوما نهاد مجری نیست، نهادی است 
که بین اجزای مرتبط با مد و لباس در کشور وظیفه قانونی بر عهده دارد که 
هماهنگی ها را بر اساس قانون و وظایف پیش بینی شده، انجام دهد. همچنین 
مطالبه گری و نظارت می کند، عملكردها را منتشر می کند و امتیاز می دهد، 
تحلیل می کند، وضعیت ها را در سایر حوزه ها توضیح می هد که تا به امروز به 
این امورات تا بخش هایی انجام داده است. نمونه های این موارد هم کم نیست. 
مثلا درگیر کردن دستگاه ها در موضوعات مختلف، از صداوسیما گرفته که 
جنبه های مستقیم کارکردی و وظیفه قانونی را بر عهده دارد، در »وزارت 
صنعت، معدن و تجارت« هم حوزه بازرگانی و هم حوزه صنعتی و صنایع آن، 
وزارت آموزش و پرورش چه در محتوای کتاب درسی و چه در شكل لباس 
مدارس، نمایشگاه ها و سایر دستگاه هایی که هم در وظایف قانونی و هم برخی 
از علاقه مندی ها آن دستگاه ها به ما می توانند کمك کنند، ، مثلا سازمان 
میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی یا نیروی انتظامی یا وزارت کشور 
این دستگاه ها ذاتا یكسری وظایف را بر عهده دارند و با کارگروه تعاملات، 
همراهی و همكاری دارند. حتی با نهادهای قضایی، تعدادی از تشكل ها و 
انجمن ها هم فعالیت گسترده ای تشكیل شده است. پس ببینید این موارد 
مجری سیاست ها و قانون ساماندهی مد و لباس است. لزوما کارگروه مد و 
لباس هم وظیفه مستقیم ندارد. حال اگر بخواهیم در اینجا به موضوعی که 
شما به عنوان بحث »شكاف« اشاره کردید من از کلمه »فاصله« استفاده 
می کنم شاید به قدر کافی بعضی از دستگاه ها از وظایف شان مطلع نباشند و 

یا به این حوزه کمتر اهتمام ورزیده باشند. اما با خروجی شما کاملا مخالفم!
*یعنی شما اعتقادی به اینكه شكافی وجود دارد، ندارید؟

-ببینید فاصله بین پاسخ دهی به نیاز جامعه و طراحی و تولید بدون 
تردید وجود دارد. اما اینكه کار نشده و تضادی وجود دارد خیر به این شكل 
نیست. تضادی به این معنا که دستگاه ها فعالیت و دستور کار متفاوتی 
دارند، طراحان مسیر دیگری را طی می کنند و مردم هم راه خودشان را 
می روند به هیچ عنوان قبول ندارم. زیرا یافته ها و خروجی ما در این است 
که تضادی وجود نداشته باشد، بله فاصله وجود دارد، آن باوری که باید 
شكل بگیرد هنوز شكل نگرفته و ناکافی است، فرهنگ سازی باید تقویت 
شود. طراحی ایرانی باید در سایر حوزه ها ایجاد شود. اما باز هم نمی توان 

گفت که فعالیت های در حوزه مُد در تضاد است.
افراد می گویند  از  برخی  امر هست که  این  تعمدا  مواقع  بعضی  در 
مافیا وجود دارد، یا شبكه های غیررسمی ناخوانده می گویند پشت پرده با 

هم هماهنگ هستند بله از این بابت ممكن است که تضاد وجود داشته 
باشد. یعنی یك گروه خاص در جهت منافع خودشان درصدد این هستند 
نرود. یعنی منافع گروهی مانع  از بین  بحث قاچاق تحت هیچ شرایطی 
پیشرفت در کشور می شود بله این موضوع در تضاد منافع ملی است البته 
اینطوری  ملی.  منافع  بلكه تضاد در  پوشاک  و  تنها در حوزه طراحی  نه 
بگوییم که  تا  به چشم می خورد  بیشتر  نداشتن  اهتمام کافی  بگویم که 
شكاف عمیق و جدی وجود دارد. بببینید مخاطبان ما مشخص هستند و 

عموم مردم مصرف کننده اند.
نمایشگاه  همانند  می شود  برگزار  متعدد  نمایشگاه های  *زمانی که 
اندازه  عاشورایی، مد و پوشاک کودک و نوجوان، عفاف و حجاب تا چه 

تاثیرش را در جامعه و میان مردم دیدیدم؟
ما  هدف  هستیم،  نمایشگاه هایی  چنین  برگزاری  درصدد  -زمانی که 
متفاوت  لباس های  افرادی  تن  بر  که  زمانی  است  جامعه  در  جریان سازی 
می بینیم نباید به تمام جامعه تعمیم دهیم. ما احساس می کنیم با برگزاری 
را  مفهوم  این  افراد  از  خیلی  زیرا  کردیم  سازی  جریان  عاشورایی  لباس 
نمی دانستند که لباس عاشورایی یعنی چه؟ وقتی که هنوز معنا و مفهوم 
برای بخشی از جریان رسانه ها، مردم و... مشخص نبود شما می خواهید این 
فاصله وجود نداشته باشد؟ بله فاصله وجود دارد.به اعتقاد من کارگروه مد و 
لباس کشور به سمت جریان سازی رفته است. دست اندرکار، طراح و مردم، 
رسانه ها باید بدانند که موضوع مهمی به نام لباس عاشورایی وجود دارد که در 
طول دو ماه محرم و صفر پوشاک گروه زیادی از جامعه تغییر پیدا می کند و 
متاثر از فكر، اندیشه و فرهنگ شان است. البته مورد تهدید هم هستیم و نفوذ 
برخی از جریان ها وجود دارد که می گفتند مصادق آن کجاست؟ به صراحت 
می گوییم که در حوزه پوشاک برخی خطرها وجود دارد به عنوان مثال نماد 
پوچ گرایی را بر روی برخی لباس ها کار می کردند و توجیه شان هم این است 
که اساس این لباس سیاه است آرام آرام آن نماد در جامعه مطرح می شود و 
تصور می کنیم که لباس مشكی عزاداری امام حسین )ع( را بر تن کرده ایم در 
حالی که آن واژه مفهوم و معنای دیگری را دنبال می کند.در نتیجه ما به دنبال 
این مبحث هستیم موضوعات مهمی که در فكر، فرهنگ و اندیشه ما جا دارد 
را به جامعه مخاطبمان از صدر تا ذیل )تصمیم گیران، تصمیم سازان، مدیران، 
مصرف کننده( گوشزد کنیم. از طرفی هم آنان را از تهدیدات مطلع می کنیم 
مصداق اش هم این که نام »حسین« را با صاد می نویسند و... ببینید می خواهم 
به این نتیجه برسم که اگر ما چنین جریانی را راه اندازی نمی کردیم کسی به 
ما حرفی نمی زد! شما نباید این توقع را داشته باشید که ما صبح نمایشگاه را 

برگزار کردیم ریخت تمام جامعه به این سمت برود.
هم  کسی  است  هم  درست  می کنید،  جریان سازی  دارید  *شما 
برگزار  نمایشگاه  این  سوم  دوره  امسال  نیست  جریان سازی  این  مخالف 
شد، اما هیچ بازخوردی در جامعه ندیدیم. شاید برخی از نقدها اینگونه 
است که برخی از آثار در نمایشگاه به دلیل فرمی که دارند باعث دلزده 
شدن مخاطبان خواهد شد و حالت تدافعی دارد که این چه محصولاتی 
است واگرنه کسی مخالف آن جریان سازی که شما دارید، نیست! هدفتان 

از این جریان سازی چیست؟
-ببینید حرف شما درست است از این بابت که ما اجازه ورود برخی 
از طرح ها را می دهیم و اجازه نقد و بررسی را نداده ایم. اما نقد شما در حال 
حاضر به من وارد نیست بلكه به آن طراح است، اتفاقا ما مجموع نقدها 
امروز  به  تا  ببینید  بر روی آن ها فكر می کنیم.  را جمع آوری می کنیم و 
شده که من باید نسبت به دیگر دستگاه ها هم پاسخگو باشم که این امر 
هم صحیح نیست، شما به عنوان نماینده افكار عمومی باید مطالبه گری از 
تمام حوزه ها داشته باشید. در حال حاضر قبادی از طراح هم مطالبه گری 
می کند که این خوب نیست، تمام این نقدهای جامعه از طراح باید بپرسد 

که نوع طراحی ها چرا به این شیوه است!
*برخی از طراحان مدعی اند که گاها دست آن ها در طراحی لباس 

بسته است!
از طرح ها  برخی  چرا  ندارد، پس  وجود  من چنین چیزی  نظر  -از 
خلاف  که  مدلینگ  موضوع  از  غیر  به  ما  رسیده اند؟  هم  انبوه  تولید  به 

مقررات کشور است هیچ محدودیت و ممنوعیت در طراحی نداریم.کاری 
که در سال آینده )سال 13٩٨( قرار است راه اندازی کنیم جلسات نقد و 
گفت وگو راجع به طراحی و مجموعه سازی است. برای نمایشگاه امسال 
جشنواره فجر هم پیش بینی کردیم 10 جلسه نقد در این حوزه برگزار 
کنیم. یعنی یكی از دلایل آن شكاف و فاصله ای که از آن سخن می گویم 
عدم ارتباط کافی طراح و جامعه است. برخی از طراحان فكر می کنند با 

گروه محدودی که در ارتباط هستند، کافی است.
*پس شكافی وجود ندارد و شما این موضوع را رد می کنید؟

در  کنیم  ایجاد  تغییر  بانوان  اجتماع  لباس  در  می توانیم  -زمانی که 
برقرار کنیم. ما حتی در حوزه  را  این تغییر  سایر حوزه ها هم می توانیم 
لباس کودک و نوجوان هم توانستیم پیشرفت کنیم و الگو هم ارائه داده ایم 
این نه تنها فاصله نیست بلكه داریم آن شكافی که از آن سخن می گویید 
را اصلاح می کنیم. البته نمی گویم رضایت عمومی تمام و کمال در این 
حوزه وجود دارد، اینكه مردم از طرح های جدید چگونه استفاده می کنند 
بحث دیگر است و در حوزه مد و لباس و طراحی نباید دنبال اش بگردیم 
درگیر  فكرش  که  کسی  برمی گردد.  فاکتورها  و  متغیرها  سایر  به  زیرا 

معیشت و هزاران مسئله دیگر است به آن پیشنهاد الگو می دهیم.
*بذارید به این شیوه سوالم را طرح کنم که بالاخره یك جای این 
موضوع مهم مد و لباس لنگ می زد که کارگروهی به نام مد و لباس کشور 

تشكیل شده است تا طرحی را به عنوان الگو به مردم ارائه دهد؟!
-بله این سوال شما به درستی است، یك نیازی در کشور ایجاد شد 
و در دوره ای مجلس شورای اسلامی قانونی را جمع بندی کرد که برای به 
رسمیت شمردن مد در ایران قانونی وضع کند. اصلا اینكه بگوید مردم چه 
بپوشند و چه نپوشد نیست. دهه ٨0 ما با ورود گسترده انواع مد در کشور 
مواجه شدیم، این ورود قبل از آن هم بود اما چه زمانی به یكباره چنین 
احساسی را داشتیم به این علت که جریان رسانه ای در دنیا راه افتاد و 
به نوعی رسانه های جدید ساختار قبلی را پشت سر گذاشتند و مرزها در 
رسانه از بین رفت. جریان مد در کشور رسمیت پیدا کرد و قانون مستقل 
مد و لباس تدوین و تصویب شد. از سال ٨٥ و ٨٦ جریان مد به عنوان 
شكل قانونی و براساس نیاز عمومی بعد از فرمایشات مقام معظم رهبری 
در سفرشان به همدان در سال ٨3 که در حوزه مد و پوشاک فرمودند 
و تاکید کردند، جریان مد در کشور رسمیت پیدا کرد و قانون مستقل 
مد و لباس تدوین و تصویب شد. بنابراین دلبخواه من و امور طراحان و... 
نیست بلكه دیدیم که در کشور نیاز فطری و واقعی در جامعه به نام مد 
وجود دارد که بالاخره در لباس متفاوت باشیم و بهترین اش را استفاده 
کنیم. در حالیكه می توانستیم بشینم و جریان مد را نگاه کنیم و دیدگاهی 
همان  هست  هم  کار  راحتترین  که  باشیم  داشته  جریانات  به  منفعلانه 
کاری که قبل از انقلاب به جریان مد داشت، قبل از انقلاب نگاه به مد در 
جامعه کاملا منفعلانه بود و مدساز ایرانی وجود نداشت. اما در این 7 یا ٨ 
ساله می توانیم ادعا کنیم که مد ایرانی داریم و خلق می کنیم همه آثار و 
محصولات 100درصد خوب نیست اما خیلی محصول خوب هم داریم، بله 
درست است که به شدت قابل نقد هستیم و نقد به ما وارد است اما باید 

بگویم در این زمینه پیشرفت های خوبی داشتیم.

سعید اشناب به شبکه سحر می رود
معاون برون مرزی صداوسیما سرپرست 

شبکه جهانی سحر را منصوب کرد
سمت  به  اشناب  سعید  حكمی  طی 

سرپرست شبكه جهانی سحر منصوب شد.
طی  جبلی  پیمان  امتیاز،  گزارش  به 
سرپرست  سمت  به  را  اشناب  سعید   ، حكمی 

شبكه جهانی سحر منصوب کرد.
های  تلاش  و  زحمات  از  حكم  دراین 
سلیمانی  علیرضا  جهادی  مدیریت  و  خالصانه 
زاده در دوران تصدی این مدیریت که ظرفیت ها 
و زیرساخت های ارزشمندی را برای شبكه سحر 

فراهم کرده اند ، قدردانی شده است.
آموخته  دانش  اشناب  سعید  مهندس   
از  ارشد  کارشناسی  مقطع  در  صنایع  مهندسی 
مهترین سوابق  از  است.  مدرس  تربیت  دانشگاه 
وی در سازمان صدا و سیما می توان به مدیریت 
مرزی،  برون  معاونت  ریزی  برنامه  و  اطلاعات 
شبكه  اجتماعی  گروه  مدیر  الكوثر،  شبكه  مدیر 
دو سیما، مشاور مدیر شبكه دو سیما، مدیر گروه 
اجتماعی شبكه  گروه  مدیر  و  دو  مستند شبكه 

افق اشاره کرد.
وی پیش از سرپرستی شبكه جهانی سحر، 
مدیریت شبكه جهانی جام جم را به عهده داشت.

روایت شبکه العالم،  از جزیره ابوموسی 
در مستندی با تصاویر بدیع به دو زبان 

فارسی و عربی
شبكه العالم در مجموعه مستندهای جدید 
الخضراء«  الفارسي  خلیج  »واحة  نام  با  خود 
جزیره  در  زندگی  فارس،  خلیج  سبز  قطعه   ،

ابوموسی را روایت می کند.
العالم  مستند  گروه   ، امتیاز،  گزارش  به 
تصاویر  ایران،  جنوبی  نقطه  دورترین  به  سفر  با 
منحصر به فرد و جذابی از طبیعت، خلق و خوی 
این  در  ایران  نظامی  قدرت  و  ابوموسی  مردم 

منطقه به نمایش می گذارد.
جنوب  در  جزیره ای  ابوموسی  جزیره 
در  هرمزگان  استان  از  بخشی  و  خلیج فارس 
جزایر  از  یكی  جزیره  این  است.  ایران  جنوب 
عربی  متحده  امارات  که  است  ایران  سه گانه 
این جزیره  دارد. مساحت  را  آن  مالكیت  ادعای 
 ٥٥ در  و  شمالی  عرض  خط  درجهٔ   ٢٦ در  که 
درجهٔ خط طول شرقی واقع شده است، در حدود 

1٢ کیلومتر مربع است.  فاصله میان این
جزیره و جزایر تنب به دلیل عمق مناسب 
آب، تنها مسیر قابل کشتیرانی برای نفتكش های 

بزرگ است.
تهیه کنندگی مجموعه مستندهای »واحة 
معین  محمد  عهده  الخضراء«بر  الفارسي  خلیج 
لنز  از  علی  محمدباقر  و  است  بوده  مقامی 
روایت  به  و عرفان فرجی  قزوینه  دوربین جلیل 

مشاهداتش از جزیره بوموسی می پردازد.
این مجموعه مستند، به زودی بر روی آنتن 

شبكه العالم خواهد رفت.

در کانال بالکان شبکه سحر خواهیم دید :
مستند ایرانگرد روایت »تمشلانه« ، سفر 

به دل جنگل های هیرکانی 
 ٦ امشب  جهانی سحر  شبكه  بالكان  کانال 
اسفند با مستند ایرانگرد بینندگان خود را به دل 

جنگل های هیرکانی در شمال ایران می برد .
 – تمشلانه  روایت  امتیاز،   گزارش  به 
مستند  برنامه  عنوان  هیرکانی  های  جنگل 
ایرانگرد است که به تهیه کنندگی جواد قارایی 
بالكان  کانال  در  پخش  برای  بازسازی  و  تهیه   ،

توسط بهزاد بدلی انجام شده است . 
تماشای  به  ای  دقیقه   ٥٥ مستند  این  در 
که  ایران  شمال  جنگلی  ناحیه  ترین  متراکم 
مشترک با کشور آذربایجان است ، می نشینیم .
از  خزر  دریای  جنوب  در  ها  جنگل  این 
شروع  آذربایجان  جمهوری  در  هیرکان  منطقه 
خلیج  تا  آستارا  حوالی  از  ایران  در  و  شود  می 
گرگان ادامه دارد . این منطقه  زیست بوم ٢٩٦ 
گونه پرنده و ٩٨ گونه پستاندار است . همچنین 
زیستگاه  1٥0 گیاه بومی درختی و بوته ای از 
 ، توسكا   ، بلوط   ، ، راش  انجیر   ، انواع  شمشاد 

نارون ، زبان گنجشك و .... است .
این مستند ساعت 1٩:30 به وقت تهران با 
گویندگی عادل حاجی محمداویچ بر روی آنتن 

کانال بالكان شبكه سحر است .
 

نمایش »دزد و پلیس« در کانال بالکان 
شبکه سحر

به  پلیس«  و  »دزد  تلویزیونی  مجموعه 
جایگزینی سریال »مادرانه« از دوشنبه ٦ اسفند 
در کنداکتور پخش کانال بالكان شبكه سحر قرار 

گرفت .
طنز  مجموعه  این  امتیاز،  گزارش  به 
آقاخانی«  »سعید  کارگردانی  به  که  اجتماعی 
محصول سال 13٩1 شبكه 3 سیمای جمهوری 
و  یووانویچ«  »سارا  توسط   ، است  ایران  اسلامی 
و  ترجمه  قسمت  در ٢٦  بالكان  کانال  همكاران 

زبانگردانی شده است .
سابقه  مجرم  خصوص  در  سریال  داستان 
اثر  در  که  است  کاظمی«  »ناصر  نام  به  داری 
از  را  خود  حافظه  تصادف  از  ناشی  ای  ضربه 
دست می دهد و وقتی که می بیند همه از او 
گذشته  اشتباهات  کند  می  سعی  ترسند  می 
)با  داوود  ورود  با  ادامه  در   ، کند  جبران  را 
بازی هومن برق نورد( دوست خلافكار سابقش 
، مجددا به کارهای خلاف گذشته برمی گردد 

، تا اینكه ....
برادران  را   طنز  مجموعه  این  نویسندگی 
بودند  دار  عهده  محراب(  و  )پیمان  خانی  قاسم 
، و بازیگران آن عبارتند از : بهنام تشكر، هومن 
برق نورد ، حمید لولایی ، کمند امیرسلیمانی ، 
شقایق دهقان ، مهران رجبی ، مجید مشیری ، 
عزت اله مهرآوران ، مرجان گلچین ، بیژن بنفشه 

خواه ، بیوک میرزایی و خشایار راد .
دقیقه   40 سریال  این  از  قسمت  هر  زمان 
و هرشب ساعت ٢0:4٥ به وقت تهران با تكرار 
بالكان  کانال  روی  بر   ، بعد  روز  صبح   10:4٥

شبكه سحراست .

مروری بر موسیقی سریال »تب سرد« 
در آی فیلم

برنامه  قالب  در  که  آی فیلم  شبكه 
»گرامافیلم«، به مرور روند شكل گیری موسیقی 
سریال های ایرانی می پردازد، این هفته به سراغ 

سریال »تب سرد« رفته است.
هفته  این  »گرافیلم«  امتیاز،  به گزارش 
حضور  با  را  سرد«  »تب  مجموعه  موسیقی 
و  آهنگساز  ارجمند  پیروز  رحمانی،  محمدرضا 
بررسی  سریال  این  تیتراژ  خواننده  افشار  قاسم 

می کند.
علیرضا  به کارگردانی  سرد«  »تب  مجموعه 
افخمی در سال 13٨٢ از شبكه سه سیما پخش 
حمید  دیرباز،  کامبیز  حسینی،  شهاب  و  شد 
ایفای نقش  و... در آن  گودرزی، سروش صحت 

کرده اند.
مستند »گرامافیلم« به تهیه کنندگی ناهید 
 ٢٢:30 ساعت  اسفند   ٦ دوشنبه  امروز  دل آگاه 
بعد  روز  در ساعت 30:0٦  و  می رود  آنتن  روی 

بازپخش خواهد شد.

در اولین اکران بین المللی:
مستند پرس تی وی در انگلیس خوش 

درخشید
مستند »اربعین حقیقت جاری« از تولیدات 
اکران  اولین  تی وی،  پرس  واحد مستند سازی 
بین المللی خود را در کشور انگلستان برگزار و با 

استقبال مخاطبان در این کشور روبرو شد.
به گزارش امتیاز، اولین اکران بین المللی 
مستند »اربعین حقیقت جاری« با حضور جمعی 
در  منچستر  اسلامی  مرکز  در  مندان  علاقه  از 
استقبال  مورد  که  شد  برگزار  انگلیس  کشور 
این  محیطی  تبلیغات  گرفت.  قرار  مخاطبان 
منچستر،  اسلامی  مرکز  طریق  از  نیز  مستند 
که   10thday مجموعه ی  و  حیدریون  هیأت 
صرفاً روی موضوع امام حسین)ع( کار می کنند، 

انجام شده است.
بین  حضور  روایتگر  مستند،  این 
هنرمندان  و  اندیشمندان  از  جمعی  المللی 
از  مندانی  علاقه  و  آمریكایی،روس،اروپایی 
حسینی)ع(  اربعین  مراسم  در  لاتین  آمریكای 
شده  تولید  وی  تی  پرس  شبكه  در  که  است 
است. پخش بخش هایی از این مستند در فضای 
مواجه  بیننده  هزار  ها  صد  استقبال  با  مجازی 

شده است. 
کارگردانی  به  جاری«  حقیقت  »اربعین 
محمدرضا محمدی نجات، با چند تن از شخصیت 
های بین المللی از کشورهای مختلف همراه شده 
و در بستری از روایات قیام امام حسین )ع( به 
بررسی و واکاوی مشكلات و چالش های زندگی 

در دنیای مدرن می پردازد. 
بر اساس این گزارش، نخستین بار همزمان 
با ایام اربعین حسینی، این مستد از شبكه پرس 
تی وی پخش و در حال حاضر در اولین اکران 
بین المللی خود در منچستر انگلیس با استقبال 

مخاطبان مواجه شده است.
 

مدیریت فرهنگی هنری مطقه 22 برگزار می کند 
جشنواره« یک روز خوشمزه« در 

بوستان ریحانه 
 ٢٢ منطقه  هنری  فرهنگی  مدیریت 
محلی  و  سنتی  غذاهای  و  آشپزی  جشنواره 
بوستان  در   « خوشمزه  روز  یك   « عنوان  با  را 
ریحانه برگزار می کند . به گزارش روابط عمومی 
مدیریت فرهنگی هنری منطقه٢٢ و فرهنگسرای 
ای ست  برنامه  عنوان  خوشمزه  روز  یك  تهران 
که به مناسبت ولادت با سعادت حضرت فاطمه 
)س( و روز مادر در بوستان ریحانه برگزار میشود 
اشپزی  غذاهای محلی  برنامه مسابقه  این  . در 
بازارچه   ، مولودی خوانی  و  ، موسیقی  و سنتی 
زنان کار افرین ، سفره نذری و برنامه های متنوع 
اجرا خواهد شد . امور بانوان منطقه ٢٢ ، حوزه 
مقاومت عمار یاسر واحد خواهران ، سرای محله 
 . کرد  خواهند  همراهی  برنامه  این  در  هوانیروز 
خانواده های محترم جهت شرکت در این برنامه 
می توانند سه شنبه 7 اسفند ساعت 10 صبح به 
بوستان ریحانه » بوستان چیتگر » حضور داشته 
سوالات  پاسخگوی   44143777 تلفن  و  باشند 

شهروندان خواهد بود .

»دختری که آینده را می دانست« در 
کتابفروشی های ایران

از  می دانست«  را  آینده  که  »دختری  رمان 
کوچه  کتاب  انتشارات  دیگران  داستان  مجموعه 
خراسانی  مهسا  ترجمه  با  و  روت رندل  نوشته 
روت  که  است  کتابی  آخرین  اثر  منتشر شد.این 
انگلستان درست یك  نویس موفق  رندل جنایی 
تحریر  رشته  به   )٢014( مرگش  از  قبل  سال 
درآورده است. داستان با کشف یك جعبه فلزی 
بیسكویت آغاز می شود که دست های بریده یك 
زن و یك مرد در آن قرار دارد. جنایتی تكان دهنده 
که البته قدمت زیادی دارد. طبق یافته های پلیس 
این جعبه و محتویات هولناکش حدود 70 سال 
پیش در زیرزمین خانه ای دفن شده اند. این کشف 
می شود  باعث  لندن  حومه  در  لاتن  منطقه  در 
آن  در  پیش  سالیان  که  مردان  زنان  از  عده ای 
شوند؛  جمع  هم  دور  دوباره  می زیستند  منطقه 
بیاورند  یاد  به  را  خاطرات و گذشته مشترکشان 
و روابط جدیدی را با یكدیگر آغاز کنند. رابطه ای 
که بر زندگی بسیاری از آنان تاثیری شگرف دارد. 
شاید بتوان تكه های بدن دو نفر را در یك جعبه 
و  عشق  اما  کرد٬  مدفون  زمین  اعماق  در  فلزی 
احساسات سرکوب شده بشر هرگز برای همیشه 
رندل  روت  نمی ماند.  باقی  از چشم  دور  و  خفته 
در این کتاب نیز مانند سایر آثارش به لایه های 
پنهان روان و ذهن بشر توجه دارد. وی با چیره 
دستی تمام به بهانه یك کشف جنایی به کاوش 
در اعماق روح و روان انسان ها می پرازد و خواننده 
را جذب قلم سحرآمیزش می کند.  برخی از آثار او 
عبارتند از: خانه اسرارآمیز مرگ )1٩٦٨(٬  مرگ 
را عاشقم کن )1٩7٩(٬ برکه تاریكی )1٩٨0( و 
عروسك قاتل )1٩٨4( انتشارات کتاب کوچه این 
رمان را با قیمت 40 هزار تومان در 3٦0 صفحه 

منتشر کرده است.
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